
Protokół nr X/07 
z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej dnia 1 października 2007 r. w sali narad Urzędu Gminy (Centrum 
Spotkań Polsko-Niemieckich). 

 
 
Przewodniczący Rady Gminy p. Bogdan Nerko o godzinie 1305 otworzył sesję 
i po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności na sesji 
obecnych jest 14 radnych  (nieobecna radna Maria Pakos) i stwierdził 
prawomocność obrad.    
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni wnoszą propozycje do porządku 
obrad sesji.  
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag do porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad X sesji. 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie  porządku obrad. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu do spraw opiniowania 

kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego. 
6. Podjęcie uchwały  w sprawie nieodpłatnego nabycia własności 

nieruchomości na mienie Gminy Górzyca. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie 

w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie i budżetu Gminy 

Górzyca na 2007 rok. 
9. Informacja z przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2007 

roku. 
10. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej za I 

półrocze 2007 roku. 
11. Funkcjonowanie oświaty w gminie, w tym sprawozdanie z wykonania 

budżetu oświaty za I półrocze 2007 roku. 
12. Informacja na temat realizacji inwestycji gminnych. 
13. Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy                        

o oświadczeniach majątkowych osób zobowiązanych przepisami ustawy    
o samorządzie gminnym. 

 



14. Przyjęcie stanowiska Rady Gminy Górzyca w sprawie rozwoju Wyższej 
Szkoły Zawodowej z siedzibą w Kostrzynie nad Odrą o nowe kierunki 
studiów wyższych.  

15. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
16. Interpelacje  radnych Rady Gminy. 
17. Wolne wnioski i informacje. 
18. Zakończenie obrad X sesji Rady Gminy.  

 
Realizacja porządku obrad: 
 
Ad. 1 i 2 Zrealizowano na wstępie . 
 
Godz. 1315– na obrady sesji spóźniona przybyła radna Maria Pakos (obecnych 
na sesji jest 15 radnych). 

 
Ad. 3 
Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt poinformował radnych, że na sesji obecny jest Pan Piotr Chara Prezes 
Zarządu Fundacji Zielonej Doliny Odry i Warty i poprosił go o przedstawienie 
działalności Fundacji. 
 
Pan Piotr Chara przedstawił się, omówił strategię i cele działalności statutowej 
Fundacji Zielona Dolina Odry i Warty. Zapoznał radnych z ogólnymi 
założeniami Fundacji  i przedstawił plany na przyszłość. Przekazał radnym 
materiały promocyjne i informacyjne. 
 
Przewodniczący Rady Gminy spytał czy Pan Piotr Chara jest w dalszym ciągu 
pracownikiem Parku Narodowego „Ujście Warty”. Stwierdził, że jego zdaniem 
działalność Parku Narodowego nie zmierza do promocji naszego regionu            
i reklamy. Nie wykorzystuje w pełni posiadane możliwości.  Dodał, że na bazie 
samej siedziby Parku w Chyrzynie mogłaby być prowadzona działalność 
gastronomiczna, bezpłatne udostępnienie wieży widokowej dla zwiedzających, 
organizowanie dla zainteresowanych wycieczek po Parku Narodowym, itp. 
Pan Chara odpowiedział, że nie jest już pracownikiem Parku Narodowego i 
myśli podobnie jak Przewodniczący Rady. Stwierdził, że praca w Fundacji 
pozwala mu na pełną realizację zawodową  i wdrożenie pomysłów jakie 
przedstawił Przewodniczący. 
 
Wójt Gminy Tomasz Kowalczyk przedstawił następujące informacje z 
działalności w okresie międzysesyjnym: 

 



- poinformował, że w okresie 17-21 sierpnia br. w ramach wymiany młodzieży, 
Gmina Górzyca gościła szesnastoosobową grupę młodzieży z Ukrainy – Wójt 
przekazał radnym do wglądu podziękowanie jakie otrzymał od gości z Ukrainy; 
- otrzymaliśmy środki na uruchomienie stanowiska  pełnomocnika Wójta Gminy 
ds. osób niepełnosprawnych ze środków PFRON w wys. 37.500 zł (zatrudniony 
Grzegorz Dereń); 
- Wójt poinformował, że w trakcie opracowań są następujące projekty unijne: 
*budowa hali sportowej przy Kompleksie Sportowo-Rehabilitacyjnym; 
*uzbrojenie terenu pod osiedle mieszkaniowe; 
*budowa oczyszczalni ścieków w Górzycy; 
*budowa ścieżki rowerowej Górzyca-Czarnów; 
*Leader + (budowa boiska sportowego i placu zabaw w Pamięcinie); 
*uruchomienie przejścia promowego. 
- poinformował o rozpoczęciu modernizacji Centrum Pomocy Społecznej w 
Górzycy – poinformował, że otrzymaliśmy środki w wys. 120 tys. zł od 
Wojewody Lubuskiego; 
- rozpoczęta została budowa łącznika pomiędzy szkołą a budynkiem OPS – 
otrzymaliśmy dofinansowanie w wys. 10 tys. zł ze środków MEN; 
- w dalszym ciągu trwają prace modernizacji drogi Górzyca – Kostrzyn i 
budową chodnika na ul. Kostrzyńskiej, koszt inwestycji 8 mln. zł; 
- poinformował o możliwości pozyskania samochodu Bus-a dla Zespołu Szkół 
w Górzycy w ramach projektu „Uczeń w drodze do szkoły” – wniosek jest w 
trakcie opracowania;  
- informacja o spotkaniu Wójta Gminy z Radą sołecką sołectwa Pamięcin 
2.07.br., na którym wspólnie określono najważniejsze zadania do realizacji – 
wspólnie stwierdzono, że temat modernizacji wodociągu w Pamięcinie jest 
zadaniem priorytetowym; 
- informacja o opracowaniu wspólnie z tłumaczem Panią Beatą Dyrkacz pisma 
intencyjnego do mera miasta Gisors we Francji z propozycją nawiązania 
współpracy – radni otrzymali treść pisma do wglądu; 
- 6.07.br. otrzymaliśmy decyzję Wojewody Lubuskiego o przekazaniu działki na 
potrzeby utworzenia infrastruktury  przejścia promowego. Wójt poinformował 
radnych o koncepcji uruchomienia przejścia promowego włączając się do 
projektu realizowanego przez miasto Nowa Sól. Poinformował, że wspólnie z 
Kierownikiem Zesp. Ds. Funduszy Strukturalnych i Ochrony Środowiska 
Robertem Stolarskim 28.09.br. odbyli spotkanie z Burmistrzem Nowej Soli. 

 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb.  
W uzasadnieniu poinformowała radnych, że porozumienie dotyczy 
realizowanego wspólnie zadania z gminami: Słubice,  Cybinką, Ośno Lubuskie, 

 



Rzepin, Torzym i Słońsk. Zawarcie porozumienia z ww. gminami pozwoli na 
przygotowanie narzędzi informatycznych i niezbędnej infrastruktury technicznej 
umożliwiającej szerokopasmowy dostęp do Internetu w ramach projektu pn. 
„Rozbudowa infrastruktury szerokopasmowego dostępu do Internetu na terenie 
gmin Słubice, Cybinka, Ośno Lubuskie, Rzepin, Torzym, Górzyca, Słońsk 
zaplanowanego do wykonania ze środków Lubuskiego Regionalnego Programu 
Operacyjnego na lata 2007-2013, Priorytet I – Rozwój infrastruktury 
wzmacniającej konkurencyjność regionu, Działanie 1.3 – Rozwój społeczeństwa 
informacyjnego”.  Nr X/57/07 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 26 września br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie 15 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr X/57/07 w sprawie porozumienia międzygminnego 
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu do spraw opiniowania 
kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb.  
Poinformowała, że zgodnie z art. 160 § 2 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r.  Prawo 
ustroju sądów powszechnych (Dz.U.Nr 98, poz. 1070 ze zm.) wybory ławników 
przygotowują gminy jako zadanie zlecone z zakresu administracji rządowej. 
Natomiast zgodnie z art. 163 § 2 cyt. ustawy przed przystąpieniem do wyborów 
rada gminy powołuje zespół, który przedstawia na sesji rady gminy swoją opinię 
o zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia przez nich 
wymogów określonych w ustawie. Dodała, że wybór ławników na kadencję lat 
2007-2011 musi nastąpić w terminie do końca miesiąca października. 

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 26 września zaproponowano skład komisji w osobach: Maria Pakos – 
przewodnicząca, Maria Sykstus i Wiesława Drahynicz – członkowie. Radne  
wyraziły zgodę  na pracę w Zespołu do spraw opiniowania kandydatów na 
ławników do Sądu Rejonowego.  
 

 



Radni nie wnieśli innych propozycji i wniosków w związku z czym 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały ze 
składem komisji jw.. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie 15 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr X/58/07 w sprawie powołania Zespołu do spraw 
opiniowania kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego /uchwała stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały  w sprawie nieodpłatnego nabycia własności nieruchomości 
na mienie Gminy Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik Ref. Rozwoju Gosp.           
i Gosp. Kom. Helena Adamkiewicz. 
Poinformowała radnych, że w związku z koniecznością usytuowania 
kontenerów na odpady stałe koło trzech bloków mieszkalnych oraz 
zorganizowania placu zabaw dla dzieci we wsi Pamięcin zaistniała potrzeba 
nabycia nieruchomości niezabudowanych w obrębie wsi Pamięcin na mienie 
gminy. Tereny pod powyższe zadania są w zasobie Agencji Nieruchomości 
Rolnych Oddział Terenowy Gorzów Wlkp. Zgodnie z art.24 ust.5 pkt 1 ustawy z 
dnia 19 października 1991r o gospodarowaniu nieruchomościami rolnymi 
Skarbu Państwa (Dz.U. z 2004r Nr 208 poz. 2128, Nr 281 poz.2772, Dz.U.         
z 2005r Nr 132 poz.1110, Nr 163 poz.1362, Nr 169 poz. 1420,Nr 175 poz.1459) 
Agencja Nieruchomości Rolnych może nieodpłatnie przekazać na własność 
jednostce samorządu terytorialnego nieruchomości na cele związane                     
z inwestycjami infrastrukturalnymi służącymi  wykonywaniu zadań własnych. 
Art. 18 ust.1 pkt 9 litera „a” mówi, że do wyłącznej właściwości rady gminy 
należy podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy.       

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 26 września br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie 15 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr X/59/07 w sprawie nieodpłatnego nabycia własności 
nieruchomości na mienie Gminy Górzyca /uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 

 



 
Godz. 1345 -  Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach. 
Godz. 1355 - Wznowienie obrad sesji. Obecnych na sesji 15 radnych. 
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Inspektor ds. zaopatrzenia w wodę         
i p.poż. Wiesława Braszak. Poinformowała radnych, że zgodnie z art. 3 ust. 1 
ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę                     
i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz.U. z 2006 r. Nr 123, poz. 858) do 
zadań własnych gminy należy zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków. Zgodnie z cyt. wyżej ustawą taryfę określa się na jeden  
rok i podlegają zatwierdzeniu w formie uchwały rady gminy. 
Zgodnie z wnioskiem zgłoszonym na posiedzeniu komisji rady przez radną 
Marię Pakos taryfa została rozszerzona o grupę obejmująca odbiorców wody i 
dostawców ścieków na cele produkcyjne i usługowe. W projekcie uchwały 
zawarta jest opłata abonamentowa dla wszystkich odbiorców i dostawców w 
wys. 0,93 zł/m-c netto. Cena za 1 m3 pobranej z sieci wodociągowej wody 2,34 
zł – gospodarstwa domowe i 2,57 zł – cele produkcyjne i usługowe. Cena 1 m3 
odprowadzanych do kanalizacji ścieków 3,20 zł – gospodarstwa domowe i 3,52 
zł – cele produkcyjne i usługowe. Do powyższych cen należy doliczyć podatek 
VAT 7%. Taryfy zawarte w projekcie uchwały obowiązywać będą od 1 stycznia 
2008 r. 

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 26 września br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radna Maria Pakos zadała pytanie: czy wprowadzenie opłaty abonamenckiej 
jest obowiązkowe  i czy będzie skutkowało na obniżenie ceny wody i ścieków? 
W odpowiedzi Kierownik ZGK Zbigniew Nerko powołał się na Rozporządzenie 
Ministra Budownictwa z dnia 28 czerwca 2006 r. w sprawie określenia taryf, 
wzoru wniosku o zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków (Dz.U. z 17 lipca 2006 
r.  Nr 127 poz. 866) § 2 ust. 11 cyt. – „stawka opłaty abonamenckiej jest to 
wielkość wyrażona w jednostkach pieniężnych, w zł na odbiorcę usług za okres 
rozliczeniowy, którą odbiorca usług jest zobowiązany zapłacić przedsiębiorstwu 
wodociągowo-kanalizacyjnemu za utrzymanie w gotowości do świadczenia 
usług urządzeń wodociągowych lub kanalizacyjnych oraz jednostkę usługi 
odczytu wodomierza lub urządzenia pomiarowego  i rozliczania należności za 
ilość dostarczonej wody lub ilość odprowadzanych ścieków, do stawki opłaty 

 



abonamenckiej dolicza się podatek VAT”. Stwierdził, że opłata abonamencka 
nie jest obowiązkowa jednak zważywszy na stan techniczny instalacji i urządzeń 
wodno-kanalizacyjnych pozwoli na niewielką modernizację. Dodał, że 
opracowane taryfy ceny wody i ścieków przewidują naprawdę bardzo 
minimalny wzrost tylko ceny ścieków. 
 
Przewodniczący Rady Gminy w roku 2008 przewiduje się wzrost kosztów 
zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków. 
Kierownik ZGK odpowiedział, że tak.  
Inspektor ds. zaopatrzenia w wodę Wiesława Braszak z wstępnej kalkulacji z 
tyt. opłaty abonamenckiej w roku 2008 przewiduje się dochód 14 tys. zł, który 
mógłby zostać przeznaczony na wymianę wodomierzy i modernizację instalacji 
wodno-kanalizacyjnej. 
 
Radna Maria Syktus stwierdziła, że ceny wody i ścieków systematycznie 
wzrastają jednak jakość wody nie. 
Kierownik ZGK odpowiedział, że cena wody  i ścieków przez okres dwóch lat 
nie wzrastały. Teraz proponuje się wzrost tylko ceny ścieków i wprowadzenie 
opłaty abonamentowej. Z badań wody wykonywanych przez SANEPID wynika, 
że jakość wody jest dobra, do wglądu są protokoły w zakładzie. 
 
Radna Maria Pakos spytała czy po sporządzeniu taryf wykonana kalkulacja 
finansowa ZGK da bilans zerowy. Dodała, że jeżeli tak to jest to poprawny 
wynik i to jej wystarczy. 
Kierownik ZGK odpowiedział, że tak. 
 
Radni nie wnieśli innych pytań i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  14 głosami „za” przy 1 głosie 
wstrzymującym się podjęła uchwałę Nr X/60/07 w sprawie zatwierdzenia taryf 
na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków /uchwała 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie i budżetu Gminy Górzyca na 
2007 rok. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Górzyca Beata 
Gołębiowska. Poinformowała radnych, że zmienia się dochody i wydatki 
budżetu o kwotę 1.125.864 zł zgodnie z załącznikami do uchwały. Ponadto 

 



zmienia się limity wydatków w wieloletnim programie inwestycyjnym w latach 
2007-2009 określone w uchwale budżetowej Nr IV/20/06 z 29 grudnia 2006 r.  

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 26 września br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie 15 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr X/61/07 w sprawie zmian w budżecie i budżetu Gminy 
Górzyca na 2007 rok  /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 9 
Informacja z przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2007 roku. 
 
Informację przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 
Skarbnik Gminy odczytała treść uchwały Nr 305/07 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 4 września 2007 r. w 
sprawie opinii o przedłożonej przez Wójta Gminy Górzyca informacji o 
przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2007 r.  

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 26 września br. informacja z przebiegu wykonania budżetu gminy za I 
półrocze analizowana była przez radnych bardzo wnikliwie i otworzył dyskusję. 
 
Radni nie zgłosili uwag do przedłożonej informacji. Informacja z przebiegu 
wykonania budżetu gminy za I półrocze został przyjęta. 
 
Ad. 10 
Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej za I półrocze 
2007 roku. 
 
Sprawozdanie przedstawił i omówił Kierownik ZGK Zbigniew Nerko.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Maria Syktus poinformowała, że w dniu 
25.09.2007 komisja rewizyjna w pełnym składzie przeprowadziła zgodnie z 
harmonogramem pracy komisji kontrolę funkcjonowania Zakładu Gospodarki 
Komunalnej. Odczytała treść protokołu z przeprowadzonej kontroli /protokół 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

 



Ad. 11 
Funkcjonowanie oświaty w gminie, w tym sprawozdanie z wykonania budżetu 
oświaty za I półrocze 2007 roku. 
 
Informację przedstawiła i omówiła Podinspektor ds. oświaty Joanna 
Maczulis. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 
 
Radny Ryszard Dębiński spytał czy w projekcie budżetu na rok 2008 
zaproponowano zadanie: remont Zespołu Szkół w Górzycy (wykonanie 
elewacji) i wymiana okien w tzw. małej szkole podstawowej przy ul. 
Robotniczej. 
Podinspektor ds. oświaty Joanna Maczulis odpowiedziała, że nie składała 
wniosku do projektu budżetu na wykonanie remontów w szkołach jest to 
zadanie Dyrektorów jednostek. 
Wójt Gminy poinformował, że jeszcze w roku bieżącym planowane jest 
wykonanie remontu w szkole  przy ul. Robotniczej – wymiana okien i drzwi, 
natomiast w Zespole Szkół rozpoczyna się budowa łącznika z budynkiem OPS i 
w dalszej kolejności planowany będzie remont elewacji. 
 
Radny Ryszard Dębiński wyraził podziękowanie dla Kierownika ZGK 
Zbigniewa Nerko za wykonanie chodnika z polbruku k/ małej szkoły.                 
Radny skrytykował decyzję Dyrektora GOK o odpłatności za korzystanie przez 
Zespół Szkół z pomieszczeń Centrum Spotkań Polsko-Niemieckich podczas 
pasowania uczniów pierwszych klas.  
Dyrektor GOK  Małgorzata Gniewczyńska odpowiedziała, że Zespół Szkół 
został obciążony kwotą 61 zł za przeprowadzenie uroczystego pasowania dla 
uczniów klas pierwszych w sali narad CSPN. Stwierdziła, że są to faktyczne 
koszta zużycia wody i energii. Dodała, że przejmując obowiązki Dyrektora 
GOK zastała obiekt w bardzo złym stanie technicznym, z którego w znacznym 
stopniu korzystali uczniowie Zespołu Szkół w Górzycy. Zniszczone są 
pomieszczenia i sprzęt, jesteśmy skupieni na prowadzeniu napraw i odnawianiu 
pomieszczeń. Niestety trudności finansowe nie pozwalają na sprawnym 
przeprowadzeniu koniecznych napraw i modernizacji obiektu i dlatego też 
zapadła decyzja o weryfikowaniu opłat za korzystanie z pomieszczeń. 
Radna Maria Syktus odczytała treść pisma Dyrektora Zespołu Szkół w 
Górzycy skierowanego do Wójta Gminy Górzyca, w którym skrytykowana 
została wspólna decyzja  Dyrektor GOK i Wójta Gminy o wstrzymaniu 
prowadzenia zajęć lekcyjnych w budynku CSPN w miesiącu wrześniu br., oraz 
dodała, że w uchwale Rady Gminy o założeniu gimnazjum jest zapis, że sala 
językowa będzie udostępniona dla szkoły 

 



Dyrektor GOK w odniesieniu do ww. wypowiedzi stwierdziła, że uczniowie 
bezkarnie dewastują pomieszczenia i sprzęt pracowni językowej i 
komputerowej. Na dzień 3 września pomieszczenia nie nadawały się do 
prowadzenia w nich zajęć lekcyjnych, ponieważ były bardzo zniszczone – 
zdewastowane. Stwierdziła, że wspólnie z Wójtem zdecydowali o czasowym 
wstrzymaniu prowadzenia zajęć lekcyjnych w pracowni językowej i 
komputerowej. 
Sekretarz Gminy stwierdziła że nie ma w uchwale Rady Gminy z 1999 r. o 
założeniu gimnazjum jakie sale w CSPN wydziela się dla gimnazjum, jest tylko 
w uzasadnieniu do uchwały, gdzie również jest mowa o rozbudowie szkoły 
podstawowej w Górzycy dla potrzeb gimnazjum. Zespół Szkół może korzystać z 
pomieszczeń Centrum Spotkań Polsko-Niemieckich w Górzycy nie znaczy to 
jednak, że  nie odpowiada za stan pomieszczeń  i sprzętu i nie uczestniczy w 
kosztach eksploatacji pomieszczeń.  
Radna Maria Pakos wyraziła oburzenie, stwierdziła, że jeżeli kierownictwo nie 
może dojść do porozumienia w tak ważnej sprawie to źle to świadczy o Wójcie 
Gminy.  
Dyrektor GOK poinformowała, że w tym temacie doszliśmy już do 
porozumienia i zapadły już decyzje. Wspólnie z Wójtem i Dyrektorem Zespołu 
Szkół w Górzycy kierujemy się przede wszystkim dobrem uczniów.  
Sekretarz Gminy stwierdziła, że dzisiaj są emocje jednak działania Dyrektora 
GOK są właściwe. Szkoła może korzystać z pomieszczeń obiektu Centrum 
Spotkań Polsko-Niemieckich, może korzystać również z Kompleksu Sportowo-
Rehabilitacyjnego, należy jednak pamiętać o odpowiedzialności opiekunów – 
nauczycieli. Problemowy temat został już rozstrzygnięty i zakończony, ustalono 
warunki współpracy. Dodała, że każda jednostka organizacyjna gminy posiada 
własny plan finansowy i powinna właściwie nim dysponować, ponosić koszty 
utrzymania obiektów służących do jej działalności statutowej i z tego być 
rozliczana. 
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że jest to bardzo trudny temat i musimy 
mieć świadomość, że korzystamy i odpowiadamy za wspólne dobro. 
 
Radni nie zgłosili innych uwag do sprawozdania. Sprawozdanie zostało 
przyjęte. 
 
Ad. 12 
Informacja na temat realizacji inwestycji gminnych. 
 
Informację przedstawił i omówił Gł. ds. budownictwa, inwestycji, gospodarki 
przestrzennej i dróg Kazimierz Boguszewicz. 
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag do przedłożonej informacji. Informacja została 
przyjęta. 

 



 
Ad. 13 
Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy o oświadczeniach 
majątkowych osób zobowiązanych przepisami ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Informacje przedstawili  zgodnie z art. 24 h ust 7 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1591 z późn. zm.) Wójt 
Gminy Tomasz Kowalczyk i Przewodniczący Rady Gminy Bogdan Nerko 
/informacje stanowią załącznik do niniejszego  protokołu. 

 
Ad. 14 
Przyjęcie stanowiska Rady Gminy Górzyca w sprawie rozwoju Wyższej Szkoły 
Zawodowej z siedzibą w Kostrzynie nad Odrą o nowe kierunki studiów 
wyższych.  
 
Wniosek – propozycje Wyższej Szkoły Zawodowej przedstawiła Sekretarz 
Gminy Maria Palichleb. Poinformowała radnych, że zgodnie z pismem z dnia 
19.07.2007 r. Rada Gminy Górzyca przekazuje do rozpoznania Wójtowi Gminy 
Górzyca wniosek Wyższej Szkoły Zawodowej w Kostrzynie nad Odrą w 
sprawie nawiązania współpracy w formie umowy lub przystąpienia Gminy do 
Stowarzyszenia pn. „Stowarzyszenie na rzecz utworzenia Wyższej Szkoły 
Zawodowej w Kostrzynie nad Odrą”. Po rozpoznaniu i zaproponowaniu przez 
Wójta jednego z rozwiązań, Rada Gminy ponownie podejmie uchwałę w tej 
sprawie. 

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 26 września br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie 15 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr X/62/07 w sprawie wniosku Wyższej Szkoły Zawodowej w 
Kostrzynie nad Odrą  /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 15 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad  IX sesji Rady Gminy. 
 

 



Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
Ad. 16 
Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Ad. 17 
Wolne wnioski i zapytania 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał pisemne odpowiedzi na wnioski 
zgłoszone podczas poprzedniej sesji Rady Gminy: 
- Kierownik ZGK Zbigniew Nerko na wnioski sołtysa Radówka Dariusza 
Tuszewskiego i Lasek Lubuskich Anny Kozioła odpowiedział, że w miejscowości 
Radówek trawy wykaszane są na bieżąco, zwrócono uwagę pracownikom o 
wykonywanie prac starannie, natomiast w Laskach Lubuski w miesiącu lipcu 
ogrodzony został staw, a oczyszczenie go może nastąpić w miesiącach 
późniejszych (jesień-zima). 
-  Na wniosek sołtysa miejscowości Stańsk Gł. specjalista ds. budownictwa, 
inwestycji, gospodarki przestrzennej i dróg Kazimierz Boguszewicz 
poinformował, że barierki zabezpieczające przed ruchem drogowym zostały 
zainstalowane w miesiącu lipcu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przypomniał o składaniu wniosków do projektu 
budżetu na rok 2008  bezpośrednio do Skarbnika Gminy.  
 
Radna Maria Syktus zapytała, czy radni mogą mieć wpływ na wybór zadań 
ujmowanych w projekcie budżetu i kolejność ich realizacji ? 
Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska przekazała radnym przygotowane 
opracowania i komentarze nt. procedury uchwalania budżetu gminy. 
Stwierdziła, że tylko Wójt Gminy posiada kompetencje do projektowania 
budżetu i nie ma prawnej możliwości, aby radni decydowali o zadaniach 
ujmowanych w budżecie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy w sposób bardzo uroczysty podziękował Pani 
Stanisławie Frącala Sołtys Sołectwa Górzyca za udział i reprezentowanie Gminy 
Górzyca podczas imprezy integracyjno-promocyjnej organizowanej przez ODR 
w Gliśnie 23 września br. pn. „Przeszłość, teraźniejszość i przyszłość wsi 
lubuskiej”, na którym Gmina Górzyca została wyróżniona. 
 
Dyrektor GOK Małgorzata Gniewczyńska poinformowała, że 7 października 
br. odbędzie się turniej tenisa ziemnego. Zaprosiła do uczestnictwa. 
 
 

 



Ad. 18 
Zakończenie obrad X sesji Rady Gminy.  
 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad sesji oraz brak dalszej dyskusji 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął X sesję Rady Gminy Górzyca  
/godz. 1510. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Górzyca 
(-) Bogdan Nerko 

 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 
 
 

 


